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BR.0002.2.2013          

P R O T O K Ó Ł  NR   XXV/13 
Z XXV SESJI RADY GMINY STARE BABICE 
która odbyła się w dniu 28 lutego 2013r. 

 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy Stare 

Babice ul. Rynek 21 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 
Zakończenie obrad: godz. 17:05 
Stan radnych:  15 
Obecnych na sesji:  15 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Krzysztof Turek    Wójt Gminy 
2. Marcin Zając    Zastępca Wójta 
3. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy  
4. Agata Kowalska  Radca Prawny 
5. Piotr Czajkowski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
6.  Adolf Jarkowiec Kierownik Zespołu Obsługi Finansowej Oświaty 
7. Agnieszka Senterkiewicz  Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami  
8. Grażyna Siemiątkowska  Główny Specjalista Referatu Geodezji  

i Gospodarki Nieruchomościami 
9. Andrzej Koliński Główny Specjalista Referatu Planowania 

Przestrzennego 
10. Katarzyna Sońta podinspektor ds. ochrony środowiska 
11. Radni, sołtysi, goście   wg listy obecności  
 

1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz otworzył obrady XXV sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada 
Gminy może obradować i podejmować uchwały. 
Powitał gości, sołtysów i radnych.  
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali porządek obrad. Spytał  
czy są wnioski do zmiany porządku obrad. 
 
Nie złożono wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  

 
Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XXIV sesji Rady Gminy. 
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4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenów położonych w Gminie Stare Babice, we wsiach: Borzęcin Duży, Wojcieszyn, 
Koczargi Stare, Lipków, Stare Babice, Babice Nowe, Latchorzew, Lubiczów, Blizne 
Jasińskiego i Blizne Łaszczyńskiego. 

7. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych  
przez Gminę Stare Babice. 

a) podjęcie uchwały- głosowanie 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości o nr ew. 636 

położonej we wsi Stare Babice z przeznaczeniem na cel publiczny. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych na cele 

publiczne, położonych we wsi Janów. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości oznaczonej  

nr ew. 626/11 położonej we wsi Borzęcin Duży w drodze przetargu. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do scalenia nieruchomości 

położonych w obrębie Zielonki Wieś. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do scalenia nieruchomości 

położonych w obrębie Koczargi Stare. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie gminy Stare Babice. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu  
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie gminy Stare Babice. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na 2013 rok. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy na rok 2013. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia na rok 2013 planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej. 
22. Sprawozdanie z prac Rady Gminy za rok 2012: 

a) Rady Gminy, 
b) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, 
d) Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej, 
e) Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa, 
f) podjęcie uchwały 
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23. Zapytania radnych. 
24. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
25. Wolne wnioski i informacje. 
26. Zakończenie obrad. 

 
3. Przyjęcie protokółu z XXIV sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali projekt protokółu z XXIV sesji 
Rady Gminy, nikt nie zgłosił uwag w związku z tym poddał go pod głosowanie. 
 
Radni w głosowaniu jawnym, przyjęli protokół z XXIV sesji rady gminy, jednogłośnie  
w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym. Poinformował, że: 

− otrzymał od Senator Anny Aksamit prośbę o nadania jednej z ulic w Gminie imienia 
Antoniego Petrykiewicza, 

− opracował i przekazał Wojewodzie informację dotyczącą przyjmowania i załatwiania 
skarg i wniosków przez Radę Gminy  za rok 2012, 

− podjął działania do zwołania XXV (25) sesji Rady Gminy, 

− otrzymał od Wójta sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych  
przez gminę Stare Babice, 

− zwołał wspólne posiedzenie Komisji w celu omówienia projektów  uchwał do XXV 
sesji Rady Gminy, 

− opracował sprawozdanie z prac Rady za rok 2012, 

− złożył projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Stare Babice, 

− w każdą środę pełnił dyżur w Urzędzie Gminy. 
 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że: 

– przeprowadził dwie tury rozprawy administracyjnych w sprawie roszczeń osób  
fizycznych i osoby prawnej co do odszkodowań za grunt pod drogę i bezumowne 
korzystanie gruntów przez gminę, 

– przeprowadził kolejną turę uzgodnień co do budowy nowej remizy dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej Babice, 

– brał udział w konferencji i w konkursie "Miasto – Wizja - Warszawa", dotyczącej 
rozwojowi urbanistycznemu aglomeracji Warszawskiej. Gmina Stare Babice 
uplasowała się na trzecim miejscu w kategorii „Spójnej Strategii Rozwoju”, 

– przeprowadził kolejną turę  negocjacji z prezesem MPO w sprawach dotyczących 
rekultywacji wysypiska Radiowo,  

– powołał nieformalny zespół doradczy ds. budowy gimnazjum i przeprowadził  
dwa posiedzenia robocze zespołu, 
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– przeprowadził negocjacje z przedstawicielami Banku Gospodarstwa Krajowego  
i Kamionowskiego Parku Narodowego w sprawie wyrażenia zgody na wydzielenie 
pasa gruntu z terenu Kampinoskiego Parku Narodowego w Klaudynie na poszerzenie 
ulicy Szymanowskiego,  

– dokonał uzgodnień z przedstawicielami Stowarzyszenie Misji Afrykańskich  
w Borzęcinie Dużym i Ochotniczej Straży Pożarnej Borzęcin w sprawie ewentualnej 
sprzedaży części gruntu Ochotniczej Straży Pożarnej dla Stowarzyszenie Misji 
Afrykańskich, 

– brał udział w posiedzeniu zarządu Międzygminnego Związku Kampinos, 
– przeprowadził negocjacje z właścicielem gruntu przejętego przez gminę pod drogę  

w Lipkowie w sprawie wypłaty odszkodowania, 
– dokonał uzgodnień z właścicielami firmy EKA - PRODUKCJON w sprawie regulowania 

zobowiązań podatkowych i innych opłat dla gminy, 
– podpisał trzy akty notarialne, jeden na sprzedaż fragmentu gruntu na poszerzenie 

sąsiadującej działki i dwa na kupno gruntów pod drogę gminną , 
– dokonał uzgodnień z dyrektorem Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 

głównie w sprawie dotyczących remontów dróg wojewódzkich, 
– uczestniczył w „Odprawie Rocznej Powiatowej Policji dla Powiatu Warszawskiego 

Zachodniego”. 
 
Następni Wójt Gminy poinformował o sporządzonych aktach notarialnych w okresie 
międzysesyjnym, akty sporządzono na: 

– zakup nieruchomości o  nr ew.  99/5 o powierzchni 0,0242 ha, położonej   
we wsi Borzęcin Mały pod drogę gminną,   

– zakup nieruchomości o  nr ew.  11/20 o powierzchni 0,0134 ha, położonej   
we wsi Wierzbin pod drogę gminną,  

– sprzedaż działki o  nr 297/66  i 297/67 o łącznej powierzchni  0,0134 ha, położone   
we wsi  Blizne Łaszczyńskiego w drodze  bezprzetargowej.   

 
W dalszej części Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z podjętych zarządzeń w okresie 
międzysesyjnym tj. od 25 stycznia 2013 do 28 lutego 2013. Poinformował,  
że w tym okresie podjął 10 zarządzeń, które realizowane są w sposób następujący: 

– w sprawie powołania komisji konkursowej opiniującej oferty złożone w otwartym 
konkursie na realizację zadań publicznych na terenie Gminy Stare Babice w 2013 
roku oraz z zakresu pomocy społecznej i działalności na rzecz osób 
niepełnosprawnych na terenie Gminy Stare Babice w 2013 roku - do komisji powołał 
Iwonę Mika jako Przewodniczącą oraz Jolantę Pieńkowską i Beatę Tuzimek  
jako członków komisji. 

– w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Stare Babice na lata 
2013-2020 dokonał zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  w zakresie wydatków 
poprzez ich zwiększenie w roku 2013 o łączną kwotę 2 881 547, 00 (tj z kwoty 
70 605 738,00 na kwotę 73 487 285) dokonał również zmian przychodów z tytułu 
wolnych środków poprzez ich zwiększenie o kwotę 2 881 547,00. 

– w sprawie zmiany zarządzenie Nr 2/2013 dotyczącego wykonania uchwały 
budżetowej Gminy Stare Babice na 2013 rok w związku z Uchwała Nr XXIV/237/13 
Rady Gminy Stare Babice z dnia 24 stycznia  2013 w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Stare Babice na 2013 rok. - zarządzenie realizowane w toku roku 
budżetowego 2013. 
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– w sprawie podania do publicznej wiadomości nieruchomości lokalowej 
przeznaczonej do najmu - podał do publicznej wiadomości na okres 21 dni wykaz  
z nieruchomością lokalową na najem w Starych Babicach przy ul. Rynek 21 
przeznaczył na najem. Zatwierdził minimalny czynsz w wysokości 3000 zł + podatek 
VAT.  

– w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Stare Babice na 2013- 
2020 – dokonał zmiany brzmienia w tabeli głównej w wierszy 15a wskaźnika spłat  
w roku 2014,2015,2016. 

– w sprawie  podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonej 
do oddania w użytkowanie wieczyste -  podał do publicznej wiadomości na okres  
21 dni wykaz z danymi o nieruchomości przeznaczonej do oddania w użytkowanie 
wieczyste działki w Starych Babicach nr 703/8 . Wartość nieruchomości wynosi  
1 436 tys. zł (kwota netto), natomiast stawka procentowa opłaty rocznej z tytułu 
użytkowania wieczystego wynosi 5 %  ceny uzyskanej z przetargu, natomiast stawka 
procentowa pierwszej opłaty z tytułu użytkowania wieczystego wynosi 25%.  

– w sprawie wprowadzenia instrukcji obiegu i kontroli dokumentów finansowo- 
księgowych w Urzędzie Gminy Stare Babice - wprowadził i zatwierdził do użytku 
wewnętrznego instrukcję obiegu i kontroli dokumentów finansowo-księgowych, 
zobowiązał kierowników poszczególnych komórek organizacyjnych oraz pracowników 
merytorycznych do przestrzegania postanowień zawartych w instrukcji.  

–  sprawie powołania komisji do przeprowadzenia naboru na  stanowisko urzędnicze 
do Referatu Finansowo-Księgowego Urzędu Gminy Stare Babice - do komisji 
powołał Marcina Zająca jako Przewodniczącego oraz Wiesławę Wojtachnio, Irenę 
Sotomską, Lidię Engler oraz Elżbietę Cieniak  jako członków komisji . 

– w sprawie nabycia nieruchomości na cel publiczny - nabył 2 działki  
z przeznaczeniem pod drogę gminną, jedną w Borzęcinie Małym o pow. 242 m2  
za kwotę 2609 zł, druga o pow. 134 m2 w Wierzbinie za kwotę 6 100 zł.  

– dot. przyznania dyrektorom placówek oświatowych zróżnicowanych dodatku 
motywacyjnego i zatwierdzenia tego dodatku na okres od 1.03.2013 do 31.08.2013 
– przyznał i zatwierdził wysokość dodatku motywacyjnego w wysokości 30%  
dla wszystkich dyrektorów placówek oświatowych. 

 
Następnie Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych  
na poprzedniej sesji. Poinformował, że Rada Gminy na XXIV sesji podjęła 12 uchwał, uchwały 
realizowane są następująco: 

– Uchwała  w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste nieruchomości oznaczonej 
nr ew.703/8 położonej we wsi Stare Babice w drodze przetargu. 
 - na podstawie art. 35 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r o gospodarce 
nieruchomościami podano do publicznej wiadomości, że nieruchomość została 
przeznaczona, w drodze przetargu, do oddania w użytkowanie wieczyste,  
w ogłoszeniu podano: cenę netto nieruchomości - 1 436 000 zł, stawkę procentową 
pierwszej opłaty  - 25% ceny w przetargu, stawkę procentową opłaty rocznej – 5%. 

– Uchwała w sprawie uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy na lata 2013-2017. 
-  uchwała w trakcie realizacji,  opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Mazowieckiego z dnia 8 lutego 2013 pod poz. 1536, weszła w życie 23 lutego 2013r. 

– Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Stare Babice. 
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- uchwała w trakcie realizacji, opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Mazowieckiego z dnia 8 lutego 2013 pod poz. 1537, weszła w życie 23 lutego 2013r. 

– Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Stare Babice do projektu w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet IX „Rozwój wykształcenia  
i kompetencji w regionach”, Działanie 9.1 „Wyrównywanie szans edukacyjnych  
i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 
oświaty”, Poddziałanie 9.1.1 „Zmniejszenie nierówności w stopniu 
upowszechnienia edukacji przedszkolnej”. 
- w trakcie realizacji,  uchwała wraz ze Statutem Gminy została przekazana  
do Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych. 

– Uchwała  w sprawie przyjęcia na 2013 rok planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli.  
- uchwała w trakcie realizacji w roku budżetowym 2013r. 

– Uchwała zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania 
Narkomanii i Przemocy Domowej na rok 2013. 
- uchwała w trakcie realizacji w ciągu roku budżetowego 2013r. 

– Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Warszawskiego 
Zachodniego. 
- uchwałę przekazano do Starostwa Powiatu Warszawskiego Zachodniego 

– Uchwała  w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2013 rok. 
- uchwała w trakcie realizacji w roku budżetowym 2013r. 

– Uchwała w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa uchwałą 
Nr XXII/216/12 Rady Gminy Stare Babice z dnia 29 listopada 2012r. 
- uchwałę przekazano zainteresowanemu. 

– Uchwała w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa uchwałą 
Nr XXII/216/12 Rady Gminy Stare Babice z dnia 29 listopada 2012r. 
- uchwałę przekazano zainteresowanemu. 

– Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego południowej części wsi Klaudyn. 
- uchwała w trakcie realizacji, podano do publicznej wiadomości ogłoszenie  
o przystąpieniu do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego południowej części wsi Klaudyn, wnioski do planu przyjmowane  
są do 5 marca br. 

– Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych w Gminie Stare 
Babice we wsiach: Borzęcin Duży, Wojcieszyn, Koczargi Stare, Lipków, Stare Babice, 
Babice Nowe, Latchorzew, Lubiczów, Blizne Łaszczyńskiego i Blizne Jasińskiego. 
- uchwała w trakcie realizacji, podano do publicznej wiadomości ogłoszenie  
o przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części terenów położonych w Gminie Stare Babice we wsiach: 
Borzęcin Duży, Wojcieszyn, Koczargi Stare, Lipków, Stare Babice, Babice Nowe, 
Latchorzew, Lubiczów, Blizne Łaszczyńskiego i Blizne Jasińskiego, wnioski do planu 
przyjmowane są  do 19 marca br. 

 
Działając zgodnie z art. 90 ustawy o samorządzie gminnym przedłożył Wojewodzie i objęte 
zakresem nadzoru Regionalnej Izbie Obrachunkowej uchwały z XXIV (24)  sesji Rady Gminy  
w ciągu 7 dni od dnia ich podjęcia, a tym samym dochował ustawowego terminu. 
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Na podstawie ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych przekazał uchwały z XXIV (24) sesji 
Rady Gminy wymagające publikacji do Redakcji Dziennika Urzędowego Województwa 
Mazowieckiego celem ich opublikowania. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, na pytanie Radnego S. Lesisza z poprzedniej sesji, dotyczące 
dochodów otrzymanych przez Gminę z marketu Jeronimo Martins Polska S.A. (Biedronka)  
i marketu Marcpol, poinformował że w 2012 r. wpływy ogółem wynoszą 177 955,12zł  
w tym z: 
1. Marketu Jeronimo Martins Polska S.A. (Biedronka) ogółem w kwocie 98 455,08zł  

z tytułu: 
–  podatku od nieruchomości – 20 340,00zł 
–  wpływów z opłat za zezwolenia alkoholowe – 65 832,00zł 
–  podatku od osób prywatnych (CIT) – 12 283,08zł 

2. Marketu Marcpol ogółem w kwocie 79 500,04zł z tytułu: 
–  podatku od nieruchomości – 35 031,00zł 
–  wpływów z opłat za zezwolenia alkoholowe – 42 110,00zł 
–  podatku od osób prywatnych (CIT) – 2 359,04zł. 

 
Do przedstawionej informacji przez Przewodniczącego Rady i przedstawionego  
przez Wójta Gminy sprawozdania pytania zgłosili: 
 
Radny A. Kotwicki poprosił, o rozszerzenie informacji Wójta Gminy dotyczącej rozpraw 
administracyjnych w sprawie roszczeń osób  fizycznych i osoby prawnej co do odszkodowań 
za grunt pod drogę i bezumowne korzystanie z gruntów przez gminę, 
 
Radny S. Sumka poprosił, o rozszerzenie informacji Wójta Gminy dotyczącej: 
- budowy Ochotniczej Straży Pożarnej w Starych Babicach oraz budowy Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Borzecinie, 
- budowy gimnazjum na terenie gminy,  
- spotkania z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie remontu drogi  
Borzęcin - Pruszków 
 
Wójt Gminy poinformował, że: 
- sprawa dotycząca rozpraw administracyjnych, odnośnie roszczeń osób fizycznych  
i od osoby prawnej, dotyczących roszczeń co do odszkodowań za grunt pod drogę  
i bezumowne korzystanie z gruntów przez gminę, dotyczy ul. Na Skraju, ul. Decowskiego 
oraz ul. Stanisława Zająca w Latchorzewie, część właścicieli gruntów żąda od gminy 
odszkodowania za grunty pod poszerzenia ul. Decowskiego, natomiast roszczenie 
pozostałych osób dotyczą bezumownego korzystania z ul. Stanisława Zająca i ul. Na Skraju 
przez gminę jako dróg publicznych, 
- sprawa dotycząca Ochotniczej Straży Pożarnej w Borzęcinie, inicjatywa Strażaków polega 
na sprzedaży części działki, której część jest nieużywana ponieważ jest długa i wąska. 
Chętnym do kupna nieruchomości jest Stowarzyszenie Misji Afrykańskich, które otrzymało 
zgodę z Watykanu na kupno działki. Strażacy pozyskane ze sprzedaży nieruchomości 
fundusze przeznaczą na budowę nowej remizy, 
- sprawa dotycząca budowy Gimnazjum. Na konto urzędu wpłynęła kwota ponad  
11 milionów złotych, z tytułu przekształcenia z użytkowania wieczystego na prawo własności 
nieruchomości w Klaudynie. Kwota ta pozwala na planowanie budowy czwartej szkoły  
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na terenie gminy. Aby przystąpić do budowy potrzebne jest wykonanie szeregu analiz,  
w tym demograficznych, planowana jest budowa szkoły o pow. 6000m2 łącznie z halą 
sportową, 
- odnośnie spotkania w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich, spotkanie dotyczyło 
modernizacji skrzyżowania ul. Południowej z ul. Warszawską, skrzyżowaniu ul. Białej Góry  
w Zielonkach z ul. Warszawską w okolicach Biedronki oraz wjazdu z marketu Lidl  
na ul. Warszawską, z uwagi na brak środków finansowych w zarządzie dróg trudno będzie  
o wprowadzenie nowych przedsięwzięć budowlanych zarząd może jedynie dokonać 
remontu po okresie zimowym (załatać wyrwy) drogi 718. 
 
Radny D. Sobczak zapytał, czy są ustalenia dotyczące budowy nowej remizy strażackiej  
w Starych Babicach. 

 
Wójt Gminy poinformował, że w Starych Babicach Strażacy poprosili o udział w gruncie  
pod budowę remizy. OSP Stare Babice chce posiadać 50% udziałów gruntu i być inwestorem 
budowy. Pewne prace budowlane chcą wykonać we własnym zakresie, ponieważ maja  
w swoim składzie budowlańców, zapewni im to odpowiednią jakoś oraz obniży koszty. 
 
Radny D. Sobczak zapytał, kiedy zostaną uregulowane sprawy własnościowe i ruszy budowa 
nowej remizy. 
 
Wójt Gminy poinformował, że planuje się koszty projektu na ok. 50 000 zł, bieżący  
rok zostanie poświęcony na sprawy przygotowawcze, a przyszły rok na sprawy budowy, 
ponieważ budynek jest prosty, budowa zajmie kilka miesięcy. 
 
Radna B. Pruszkowska-Kubel zapytała, o poszerzenia ul. Szymanowskiego w Klaudynie. 
 
Wójt Gminy poinformował, że jest zgoda Banku Gospodarstwa Krajowego  
i Kampinowskiego Parku Narodowego na wytyczenie pasa oraz na wycięcie drzew, w celu 
przeznaczenia na poszerzenia ul. Szymanowskiego, sprawy proceduralne zajmą kilka 
miesięcy. 
 
Radny S. Lesisz zapytał, jak postępują pracę dotyczące wykupu terenów pod budowę 
czwartej szkoły. 
 
Wójt Gminy poinformował, że zostały wysłane zaproszenia na spotkania z właścicielami 
działek, systematycznie są oni umawiani na podpisywanie umów. Poprosił o pomoc radnego  
w pozyskaniu pozostałych 30 działek. 
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia  
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenów położonych w Gminie Stare Babice, we wsiach: Borzęcin Duży, Wojcieszyn, 
Koczargi Stare, Lipków, Stare Babice, Babice Nowe, Latchorzew, Lubiczów, Blizne 
Jasińskiego i Blizne Łaszczyńskiego. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w uchwale podjętej na ostatniej sesji, 
błędnie opisano w tekście południową granicę sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, zamiast południowej granicy działki ew. 237 wpisano 
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błędnie południową granicę wsi Koczargi Stare. Projekt uchwały został omówiony  
na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/242/13 - zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów 
położonych w Gminie Stare Babice, we wsiach: 
Borzęcin Duży, Wojcieszyn, Koczargi Stare, Lipków, 
Stare Babice, Babice Nowe, Latchorzew, Lubiczów, 
Blizne Jasińskiego i Blizne Łaszczyńskiego. 

 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

7. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych  
przez Gminę Stare Babice. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z Kartą Nauczyciela organ 
prowadzący szkołę będąc jednostką samorządu terytorialnego przeprowadza analizę 
poniesionych w poprzednim roku kalendarzowym wydatków na wynagrodzenia nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego. Sprawozdanie zostało sporządzone 
zgodnie z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej i przekazane do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Do projektu uchwały dodatkowo otrzymaliśmy opis sprawozdania i analizę 
wydatków poniesionych na wynagrodzenia nauczycieli. Temat ten został omówiony  
na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny S. Lesisz stwierdził, że nauczyciele na terenie gminy zarabiają dostatecznie. 
 
Radna K. Gąsowska poinformowała, że według analizy na str. 3 w ostatniej tabeli, przeliczyła 
kwotę dzieląc przez średnie wynagrodzenie nauczycieli, uzyskała wynik 14 etatów,  
a nie jak podano w opisie 10 etatów. Zapytała, czy nie lepiej zatrudnić dodatkowe osoby. 
 
Kierownik ZOFO A. Jarkowiec poinformował, że kwoty zawarte w kolumnie 5 zawierają  
też wynagrodzenia za godziny doraźnych zastępstw, stanowią ok. 60% tych kosztów, dlatego 
nie można tego tak liczyć.  
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uzasadnienia  
i załącznika oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek  został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/243/13 - w sprawie zapoznania się ze sprawozdaniem  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  
w szkołach prowadzonych przez Gminę Stare Babice. 

 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości o nr ew. 636 
położonej we wsi Stare Babice z przeznaczeniem na cel publiczny. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody  
na nabycie gruntu położonego w Starych Babicach z przeznaczeniem na cel publiczny  

(parking dla społeczności lokalnej korzystającej z usług budynków użyteczności publicznej 
takich jak: placówki oświatowe, urząd gminy, poczta, niepubliczny zakład opieki zdrowotnej). 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny T. Szuba zapytał, czy w przyszłości realizując cel publiczny na tym terenie,  
gmina nie będzie zmuszona do zmiany planu miejscowego. 
 
Zastępca Wójta poinformował, że konsultował się w tej sprawie z Kierownikiem Referatu 
Planowania Przestrzennego K. Steciem i nie ma takiego zagrożenia, przy projektowanych 
parkach, które znajdują się obok nieruchomości dopuszcza się sytuowanie miejsc 
parkingowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/244/13 - w sprawie nabycia nieruchomości o nr ew. 636 

położonej we wsi Stare Babice z przeznaczeniem  
na cel publiczny. 

 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych na cele 
publiczne, położonych we wsi Janów. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody  
na nabycie gruntu położonego w Janowie z przeznaczeniem na cele publiczne (wykonanie 
odwodnienia dla wsi Janów i Kwirynów oraz budowa rowu otwartego melioracyjnego dla wsi 
Janów). 

 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
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Uchwała Nr XXV/245/13 - w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych na cele 
publiczne, położonych we wsi Janów. 

 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości oznaczonej  
nr ew. 626/11 położonej we wsi Borzęcin Duży w drodze przetargu. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody  
na sprzedaż w drodze przetargu niezabudowanej gminnej nieruchomości położonej  
w Borzęcinie Dużym 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny S. Lesisz zapytał, w którym miejscu znajduje się działka. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że działka znajduje się przy ośrodku zdrowia  
w Borzęcinie Dużym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/246/13 - w sprawie sprzedaży nieruchomości oznaczonej  

nr ew. 626/11 położonej we wsi Borzęcin Duży w drodze 
przetargu. 

 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do scalenia nieruchomości 
położonych w obrębie Zielonki Wieś. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada przystąpienie  
do scalenia nieruchomości położonych w obrębie Zielonki Wieś, ogólna powierzchnia 
nieruchomości wynosi ok. 28,0 ha, natomiast szacunkowa kompleksu scaleniowego  
ok. 14,0 ha. Dodał, że załącznik nr 2 do uchwały - lista uczestników scalenia sporządzono 
zgodnie z uwagą radnej Julianny Maj- Kowalskiej, wpisano najpierw imię, a później nazwisko. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały, 
uzasadnienia i załączników oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/247/13 - w sprawie przystąpienia do scalenia nieruchomości 

położonych w obrębie Zielonki Wieś. 
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 - podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do scalenia nieruchomości 
położonych w obrębie Koczargi Stare. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada przystąpienie  
do scalenia nieruchomości położonych w obrębie Koczargi Stare, ogólna powierzchnia 
nieruchomości objętych granicami scalenia wynosi ok. 1,36 ha. Na wspólnym posiedzeniu 
zgłoszono autopoprawkę do uzasadnienia uchwały, liczbę 65,4% należy poprawić na 100%  
ogólnej powierzchni całego kompleksu. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały, 
uzasadnienia i załączników oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/248/13 - w sprawie przystąpienia do scalenia nieruchomości 

położonych w obrębie Koczargi Stare. 
 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w związku z wejściem w życie uchwały  
w sprawie przyjęcia insygniów gminy, Statut Gminy należy dostosować do obowiązującego 
prawa. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały, 
uzasadnienia i załączników oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek  został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/249/13 - w sprawie zmiany Statutu Gminy. 
 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie gminy Stare Babice. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada określenie wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej  
przez właścicieli nieruchomości. Na wspólnym posiedzeniu zgłoszono autopoprawki  
do wzoru deklaracji oraz do objaśnień i tak, w części D deklaracji należy: zastąpić wyrazy 
„zmieszane odpady komunalne” na „odpady niesegregowane”, należy wykropkować stawki  
w objaśnieniach podpunkcie 5 na końcu zdania postawić kropkę (zamiast przecinka). 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie autopoprawki do projektu uchwały.  
 
Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności  
15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  

 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały, 
załączników i uzasadnienia oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek  został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/250/13 - w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej  
przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie gminy 
Stare Babice. 

 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 

 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada ustalenie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
Na wspólnym posiedzeniu została zgłoszona autopoprawka do § 1 ust. 2 do projektu uchwały 
w zdaniu drugim słowo „Urzędu” zastępuje się słowem „w Urzędzie” oraz w uzasadnieniu  
do uchwały po słowie „ miesięcznie” stawia się kropkę pozostałość wykreśla się.  
Zgłosił autopoprawkę w § 1 pkt. 1, który otrzymuje brzmienie: „Opłata za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi zebranymi na terenie nieruchomości wnoszona będzie  
bez wezwania, przez właścicieli nieruchomości miesięcznie w terminie do 10 dnia każdego 
miesiąca, za miesiąc poprzedni.” 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Radny S. Lesisz poinformował, że nie zgadza się z płatnościami raz na miesiąc, uważa  
że lepszym rozwiązaniem jest płatność raz na kwartał. 
 
Radny S. Sumka poinformował, że nie wszystkie osoby są zamożne, niektóre nie mogą 
pozwolić sobie na duże kwoty płatne raz na kwartał.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że popiera zdanie Radnego S. Sumki, dodał  
że każdy mieszkaniec, który chce dokonywać płatności raz na kwartał może płacić z góry  
co kwartał.  
 
Radny T. Szuba zapytał, czy nie lepiej wprowadzić zapis w przepisie o możliwości opłaty  
za kilka okresów obrachunkowych z góry. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie trzeba umieszczać tego typu zapisów 
dodał, że nie wszyscy mieszkańcy chcą wpłacać duże kwoty raz na kwartał, zaznaczył  
że umowa podpisana z firma wywozową będzie rozliczana raz na miesiąc, jeżeli mieszkańcy 
będą się rozliczać raz na kwartał, gmina będzie płacić należność firmie ze swoich dochodów, 
spowoduje to zamrażanie funduszy gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały  
i uzasadnienia oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału  
w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/251/13 - w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada, że opłatę  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy pobierać się będzie  
w zależności od liczby osób zamieszkujących dana nieruchomość. Natomiast stawka opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi uzależniona będzie od tego czy odpady zbierane 
będą w sposób selektywny lub nie będą zbierane w sposób selektywny. Jeżeli będą zbierane 
w sposób selektywny opłata wynosić będzie 12 zł miesięcznie od każdej osoby 
zamieszkującej na nieruchomości,  w przypadku gdy odpady nie są zbierane w sposób 
selektywny opłata wynosi 17 zł miesięcznie od każdej osoby zamieszkującej  
na nieruchomości. Na wspólnym posiedzeniu została zgłoszona autopoprawka  
do § 2  projektu uchwały, którą radni otrzymali. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie autopoprawki do projektu uchwały.  
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Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności  
15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny T. Szuba zapytał, czy nie powinno się przyjąć w tytule uchwały określonego okresu  
np. roku, tak jak w uchwałach dotyczących stawek za wodę lub ścieki, oraz zapytał czy 
uchwała nie powinna być terminowa i analizowana rok po roku tak jak podatki. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że stawka będzie weryfikowana przez przetarg, 
jeśli będzie wyższa trzeba będzie zmienić uchwałę. Możliwe, że firmy starając się o klientów 
będą zaniżać stawki, może to spowodować wzrost stawek w przyszłym roku. Uchwała 
zostanie zweryfikowana przez jej realizację uważa, że zbędne jest uszczegóławianie. 
 
Wójt Gminy poinformował, że wymogiem ustawy jest zbilansowanie kosztów całego zadania 
w danym roku budżetowym na zero. Stawka od osoby jest wynikiem sumy kosztów za: 
odbieranie odpadów, prowadzenie punktu zbiorki i kosztów biurowych. Po zakończeniu roku 
budżetowego należy koszty zbilansować, nadwyżkę przeznacza się na gospodarowanie 
odpadami.  
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały  
i uzasadnienia oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek  został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/252/13 - w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki  
tej opłaty. 

 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu  
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian  
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały określa sposób i zakres 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, częstotliwość odbierania odpadów komunalnych. Na wspólnym posiedzeniu 
zgłoszono autopoprawkę,  do § 2 ust. 3 punkt 4 wyrazy  „1 raz w miesiącu” zastępuje  
się wyrazami „1 raz na dwa tygodnie” 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny L. Poborczyk poinformował, że przeliczył koszty wynikające ze zmian w zakresie 
częstotliwości wywozów, przeliczenia są orientacyjnie, są to dane z ubiegłego roku z wywozu 
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odpadów segregowanych. Dodatkowy wywóz odpadów zielonych podniesie koszty na osobę 
ok. 39 gr., dodatkowy wywóz odpadów gabarytowych podniesie koszty ok. 10 gr. na osobę,  
a dzierżawa kosza wyniesie ok. 1 zł na osobę, uważa że 12 zł może nie wystarczyć, zaleca 
przemyślenie częstotliwości wywozów. 
 
Radna K. Gąsowska zapytała, czy można jeszcze zastanowić się nad częstotliwością 
wywozów odpadów biodegradowalnych oraz poinformowała, że w podstawie prawnej 
uchwały nie ma domkniętego nawiasu. 
 
Radny S. Lesisz zapytał, jakie odpady stanowią odpady komunalne pozostałe po segregacji. 
 
Kierownik ROŚ P. Czajkowski poinformował, że w wyniku segregacji oddziela się: 
makulaturę, szkło, złom, a w odpadach pozostałych po segregacji: potłuczone szkło, 
pampersy, zanieczyszczone opakowania, zmiotki z podłogi, popiół, pozostałości higieniczne, 
buty, itp. trudno jest wymienić wszystko. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał Kierownika ROŚ P. Czajkowskiego, czy zwiększenie 
wywozu spowoduje podwyżkę kosztów miesięcznych na jedna osobę o ok. 39 gr.   
 
Kierownik ROŚ P. Czajkowski poinformował, że Radny L. Poborczyk ocenił koszty  
na podstawie wywozu odpadów segregowanych, do tej kwoty wchodzą koszty transportu, 
ponieważ odpady zielone transportowane są innym samochodem. Na odpadach 
segregowanych firma wywozowa jest w stanie zarobić, a odpady zielone można tylko oddać 
na składowisko. Każda dodatkowa operacja podnosi koszt, trzeba wybrać między kosztami  
a sensownością zadania. 
 
Radny T. Szuba poinformował, że określając stawkę 12 zł miała to być stawka z pewnym 
marginesem bezpieczeństwa. Sprawa dotyczy odpadów zielonych, które nie mogą długo 
przebywać na terenie nieruchomości, ponieważ ulegają rozkładowi, z jednej strony  
jest aspekt finansowy, a z drugiej utylitarny. Właściciele gospodarstw mniejszych nie mają 
możliwości zagospodarowania terenu pod kompostownie, dodał że możliwym może być,  
że wywóz 2 razy w miesiącu odpadów zielonych zmieści się w cenie 12 zł. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że będzie istniał punkt składowania odpadów, 
w którym będzie można w każdej chwili zostawić odpady, nie zależnie od tego ile razy  
w miesiącu będą odbierane. 
 
Radny L. Poborczyk poinformował, że mieszkaniec posiadający większą działkę posiada 
większą ilość odpadów zielonych w postaci skoszonej trawy, większa częstotliwość wywozów 
jest potrzebna mieszkańcom bogatszym, mniej zamożni mieszkańcy będą dopłacać  
do wywozów bogatszych mieszkańców. 
 
Radna K. Gąsowska poinformowała, że mieszkańcy będą musieli przyzwyczaić  
się do nowego systemu. Stwierdziła, że trawnik kosi się częściej niż raz w miesiącu, będzie 
potrzebne częstsze wywożenie odpadów zielonych – trawy.  
 
Radny D. Sobczak poinformował, że zamożność mieszkańców nie ma związku  
z częstotliwością wwozów oraz zachowaniem porządku na działce. 
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Radna A. Kaczurba poinformowała, że nie można porównywać odpadów segregowanych  
do odpadów zielonych, ponieważ nie wiadomo ile odpadów zielonych powstaje, część 
mieszkańców kompostuje odpady zielone na terenie własnej posesji. Zaproponowała, 
stworzenie akcji informacyjnej dotyczącej zagospodarowania odpadów zielonych na własnej 
działce lub informacje o możliwości wywiezienia odpadów do punktu. Dodała, że odpady 
gabarytowe wystawiane dzień wcześniej, są zabierane przez innych mieszkańców,  
w momencie wywozu połowy wystawionych gabarytów już nie ma, można zaoszczędzić  
na dodatkowych wyważeniach uświadamiając mieszkańców o różnych możliwościach. 
 
Radny S. Lesisz poinformował, że każdy mieszkaniec stara się kompostować odpady zielone,  
nie widział nigdzie pozostawionych odpadów po koszeniach traw. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie częstotliwość wywozów odpadów 
zielonych, radni zagłosowali następująco: za 1 raz w miesiącu wypowiedziało się 6 radnych,  
a za 1 raz na dwa tygodnie wypowiedziało się 9 radnych, biorąc pod uwagę wyniki 
głosowania zdecydowano, że częstotliwość wywozu odpadów zielonych będzie odbierana 1 
raz na dwa tygodnie. 
 
Radna K. Gąsowska zapytała, czy jest minimalna częstotliwość wywozów odpadów 
narzucona przez ustawę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do tej pory odpady gabarytowe wywożone 
były raz na rok i nie było punktu zbiórki, przy rozpoczęciu przez gminę wywożenie gabarytów 
wozy nie nadążały z wywożeniem gabarytów, w kolejnych latach gabarytów było mniej. 
Gmina składa się z budownictwa jednorodzinnego, dlatego każdy posiada miejsce  
na składowanie rzeczy do wywozu raz do roku, ewentualną wymianę mebli można 
zaplanować przy planowanym wywozie odpadów gabarytowych, dlatego popiera wywóz 
odpadów gabarytowych raz do roku. 
 
Radny S. Lesisz popiera, wywóz gabarytowy raz do roku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie częstotliwość wywozów odpadów 
gabarytowych, 15 radnych jest za częstotliwością 1 raz w roku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ustalenia dotyczące wyposażenia 
nieruchomości w kosze na śmieci można podjąć po 6 marca, po wejściu zmian do ustawy. 
Stwierdził, że firmy wywozowe posiadają kosze na odpady, aby wygrać przetarg mogą 
podawać niższe kwoty, możliwe że posiadając kosze na odpady zapewnią  
je bez dodatkowych kosztów jednostkowych.  
 
Radna K. Gąsowska poinformowała, że firmy nie różnicują stawek wywozu nieczystości  
z zależności od wyposażenia nieruchomości w pojemniki.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, Kierownika ROŚ P. Czajkowskiego czy jest zasadne 
dyskutowanie nad tematem, czy lepiej na dyskusję spotkać się po 6 marca. 
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Kierownik ROŚ P. Czajkowski poinformował, że lepiej spotkać się po 6 marca.  
Dodał, że w Ożarowie dokonano wyboru wykonawców w przetargu, obecnie będą rozszerzać 
umowę o wyposażenie nieruchomości w pojemniki. Uważa, że bezpieczniej jest zawrzeć  
w przetargu informację o wyposażeniu nieruchomości w pojemniki. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek o łączne głosowanie nad grupą autopoprawek. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie autopoprawki do projektu uchwały.  
 
Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały  
i uzasadnienia oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/253/13 - w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 

 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Stare Babice. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada przyjęcie 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Stare Babice. Na wspólnym 
posiedzeniu zgłoszono autopoprawki do § 5 pkt 6  po słowie  „o pojemności 120 l” dodaje  
się „lub 240l” po zmianie punkt 6 otrzymuje brzmienie: „6) worki koloru brązowego  
lub pojemniki o pojemności 120 l lub 240 l na odpady biodegradowalne”, w związku  
z poprzednią autopoprawką w uchwale należy dokonać poprawki w § 9 punkcie 4  
na „1 raz na dwa tygodnie” zamiast „ raz w miesiącu”, oraz 5 pkt odpady wielkogabarytowe 
na 1 raz w roku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny D. Sobczak poinformował, że są różne opinie na temat usytuowania 
kompostowników, dlatego poprosił o opinię Radce Prawnego. 
 
Radca Prawny A. Kowalska poinformowała, że ustawodawca nie dał delegacji ustawowej  
w tej sprawie do wypowiadania się rady gminy na temat. Przypuszcza, że dopuszczalny  
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jest zapis aby usytuowanie kompostowników nie było uciążliwe dla sąsiadów, ale taki zapis 
jest trudno egzekwować, proponuje tą kwestie pozostawić nieuregulowaną. 
 
Radna K. Gąsowska poinformowała, że jest mała różnica między pojemnikami 110 i 120l, 
rozumie że założeniem przy wpisaniu dwóch wielkości pojemników jest to, że część 
mieszkańców posiada swoje pojemniki. Dodała, że jeśli po wejściu ustawy obowiązek 
dostarczenia pojemnika będzie po stronie gminy, wtedy wprowadzimy dopuszczalną jedna 
wielkość pojemnika, która będzie duplikowalna, z wielokrotności pojemników 120l 
otrzymamy 240l i 360l, wielkości te są nie do osiągnięcia w przypadku pojemnika 110l. 
Dodatkowo trudno byłoby przeliczyć pojemniki w przetargu jeśli firmy wystąpiłyby z 110l i 
120l. Proponuje pojawienie się w regulaminie jednej wielkości pojemnika 120l oraz skupienie 
się na przeliczeniu poszczególnych przedziałów worków i pojemników na osobę, przyjęty 
wariant powinien być sprawiedliwy w przeliczeniu na mieszkańca. 
 
Randa A. Kaczurba stwierdziła, że opisując w przetargu tylko jeden rodzaj pojemników 
wyklucza się z przetargu część firm, które posiadają inną wielkość pojemników. 
 
Radny S. Lesisz poinformował, że w jego sąsiedztwie wystarczają pojemnik 110l.  
 
Kierownik ROŚ P. Czajkowski poinformował, że można ustalić standard specyfikacji na 120l, 
nie ma nic na przeszkodzie aby mieszkaniec, który posiada pojemnik z niego korzystał, nawet 
jeśli pojemnik będzie 110l. Dodał, że firma SITA jest za postawieniem pojemników 240l,  
aby nie było dodatkowych worków poza pojemnikiem. 
 
Radna K. Gąsowska stwierdziła, że w uchwale powinna być możliwość używania 
pojemników o wielokrotności pojemnika 110l. 
 
Radna J. Maj-Kowalska zapytała, jak zapiszemy przypadek kiedy jeden z pojemników 
posiada pojemność 110l, a drugi pojemnik 120l. Dodała, że wszystkich kombinacji  
nie da się zapisać w uchwale, uważa że pojemniki nie muszą być wielokrotnością. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zostawiłby istniejący zapis. 
 
Radny S. Lesisz uważa, że pojemnik większy niż 120l nie będzie potrzebny. 
 
Radny A. Kotwicki zapytał, czy zapis § 1 regulaminu brzmiący: „Właściciele nieruchomości 
zobowiązani są do utrzymania na ich terenie czystości i porządku oraz należytego stanu 
sanitarno – higienicznego poprzez przekazywanie…” nakłada obowiązek koszenia posesji  
z chwastów, czy porządek na posesji utrzymuje się tylko poprzez przekazywanie odpadów. 
 
Kierownik BR M. Majchrzak poinformowała, że nie można zapisywać spraw dotyczących 
utrzymania porządku na terenie posesji, w regulaminie utrzymania czystości i porządku 
gminy, z uwagi na brak upoważnienia ustawowego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek o łączne głosowanie nad grupą autopoprawek. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie autopoprawki do projektu uchwały.  
 
Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności  
14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały  
i uzasadnienia oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” przy braku głosów 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 14 radnych (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/254/13 - w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie gminy Stare Babice. 
 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i braku 
głosów „wstrzymujących się”, przy obecności 12 radnych. 
 
 
 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na 2013 rok. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały  zakłada przyjęcie planu 
pracy Rady Gminy na rok 2013. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  

 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i załącznika 
oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” przy braku głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się”, przy obecności 13 radnych ( 1 radny nie brał udziału  
w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/255/13 - w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy na 2013 rok. 
 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych. 
 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy na rok 
2013. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada przyjęcie planów 
pracy poszczególnych Komisji na rok 2013. Na wspólnym posiedzeniu zgłoszono wniosek  
o wykreślenie w planie pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu - z II kwartału słowa 
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„rzeczywistym” oraz w uwadze „Analiza kosztów funkcjonowania Urzędu Gminy  
oraz jednostek podległych za rok 2012”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  

 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i załącznika 
oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” przy braku głosów 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 13 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/256/13 - w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy na rok 

2013. 
 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych. 
 
 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia na rok 2013 planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada zatwierdzenie 
kontroli na rok 2013. Na wspólnym posiedzeniu zgłoszono wniosek o wykreślenie z planu 
pracy Komisji w l.p. 7  po słowie „kontrola” słowa „ realizacji”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  

 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i załącznika 
oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”  
i braku głosów „wstrzymujących się”, przy obecności 13 radnych ( 1 radny nie brał udziału 
w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/257/13 - w sprawie zatwierdzenia na rok 2013 planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej. 
 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych. 
 

22. Sprawozdanie z prac Rady Gminy za rok 2012. 
 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał, sprawozdanie z pracy Rady Gminy za rok 2012 – 
sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Gminy poprosił, o złożenie i odczytanie sprawozdania z pracy Komisji 
Rewizyjnej Przewodniczącego Komisji radnego K. Szubę. 
 
Radny K. Szuba odczytał, sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za rok 2012 – 
sprawozdanie stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił, o złożenie i odczytanie sprawozdania z pracy Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Przewodniczącą Komisji radną A. Kaczurbę. 
 
Radna A. Kaczurba odczytała, sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego  
i Budżetu za rok 2012 – sprawozdanie stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił, o złożenie i odczytanie sprawozdania z pracy Komisji 
Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej Przewodniczącą Komisji radną  
J. Maj-Kowalską. 
 
Radna J. Maj-Kowalska odczytała, sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Spraw 
Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej za rok 2012 – sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 
do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił, o złożenie i odczytanie sprawozdania z pracy Komisji 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Przewodniczący Komisji radny  
L. Poborczyk. 
 
Radny L. Poborczyk odczytał, sprawozdanie z pracy Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa  
i Bezpieczeństwa za rok 2012 – sprawozdanie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  

 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały  
i załączników oraz poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXV/258/13 - w sprawie sprawozdania z prac Rady Gminy za rok 2012. 
 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych. 
 

23. Zapytania radnych. 
 
Radny S. Sumka zapytał, czy: 
- można wykonać medal w postaci symbolicznej złotówki, w podziękowaniu za działania  
na rzecz rozwoju gminy, dla mieszkańców którzy przekazali tereny pod drogę gminie  
za symboliczna złotówkę, 



Protokół Nr XXV/13 

Strona 23 z 24 

- czy Kampinoski Park Narodowy zgodził się na przeprowadzenie konserwacji melioracji  
na swoim terenie, głównie sprawa dotyczy stawu na granicy Mariewa z Borzęcinem, rów ten 
pełni funkcje odwodnienia wsi Koczargi, Wojcieszyna, Zalesia i Wierzbina  
oraz czy istnieje możliwość pozyskania przez Kampinoski Park Narodowy środków na 
czyszczenie stawu. 
 
Radna B. Skrońska zapytała, czy są informacje w sprawie dotacji do przyłączy 
kanalizacyjnych. 
 

24. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
 
Wójt Gminy poinformował, że: 
- w sprawie propozycji stworzenia medalu zostały podjęte pewne kroki, został zlecony 
projekt dyplomu z podziękowaniem, być może należy rozważyć możliwość symbolicznego 
medalu za przekazywanie gruntów pod drogi tym, bardziej że potrzeby gminy w tym zakresie 
rosną, 
- w sprawie oczyszczenia stawu w Mariewie, nie ma możliwość aby Kampinoski Park 
Narodowy wyczyścił staw, jedynym rozwiązaniem jest poniesienie kosztów przez gminę,  
planowane jest spotkanie w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska, w celu uzyskania 
możliwości dofinansowania, z uwagi że staw jest o dużych rozmiarach oczyszczenie będzie 
trudne, 
- w sprawie dofinansowania przyłączy kanalizacyjnych, w EKO-Babice ruszyły pierwsze 
czynności w sprawie możliwości dofinansowania, Prezes odbył w tej sprawie spotkanie  
w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska. 
 

25. Wolne wnioski i informacje. 
 
Pan E. Pytlakowski  sołtys wsi Zalesie, stwierdził że wywóz odpadów komunalnych  
dla mieszkańców wzrośnie 300%, poinformował że nie wszyscy mieszkańcy posiadają trawę 
na swoich posesjach a będą wnosić opłaty, ponadto we wsi Zalesie nie będzie w tym roku 
żadnej budowy, mimo tego mieszkańcy będą ponosić koszty odbioru tego typu odpadów. 
 
Wójt Gminy poinformował, że nie brakuje zastrzeżeń do ustawy, która całkowicie zmienia 
zasady gospodarowania odpadami, ustala nowe sposoby odzyskania surowców wtórnych, 
dotychczas segregowane frakcje były odbierane za darmo od mieszkańca, teraz koszty  
będą ponoszone przez mieszkańców. Czynione są starania aby koszty były  jak najmniejsze, 
możliwe że opłaty zmieszczą się w kwocie 12 zł. W wielu wypadkach mieszkańcy będą płacić 
mniej za wywóz odpadów komunalnych, problem pojawia się w rodzinach wielodzietnych 
lub wieloosobowych, w takiej sytuacji będzie możliwość dopłaty. Wzrost kosztów wiąże  
się z inną technologią wywozu i dalszego postępowania z odpadami. 
 
Zastępca Wójta poinformował, że do tej pory odpady segregowane były odbierane na koszt 
gminy, teraz ustawodawca nie przewidział możliwości dopłaty przez gminę. Dodatkowo 
nastąpiła rejonizacja wywożonych odpadów, na terenie województwa mazowieckiego 
wyznaczono trzy punkty, w których można składować odpady, zabieg ten spowodował 
wzrost kosztów odbierania odpadów przez punkty spełniające wymogi do 300zł, a do końca 
czerwca ma wzrosnąć do 350zł. 
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Radny S. Lesisz zaprosił na uroczystości, które odbędą się na Bemowie w dniu 28 lutego 2013 
o godz. 13 pod pomnikiem żołnierzy wyklętych, w których radny będzie uczestniczył. 
 

26. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie 
XXV sesji Rady Gminy Stare Babice. 
  
  
                               WICEPRZEWODNICZĄCY      PRZEWODNICZĄCY 
 RADY GMINY RADY GMINY 
 
 Adam KOTWICKI Henryk KUNCEWICZ  
 
 
  
     
Protokół sporządziła  

M. Sotomska 






















